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A Társulás polgármestereit il-
letve megbízott képviselõit elõ-
ször Babos Lászlóné kistérségi
menedzser tájékoztatta az el-
múlt félévben végzett munkájá-
ról. Mint mondotta, megbiza-
tásának elsõ hónapjai a kistér-
ség szereplõinek megismerésé-
vel, a kapcsolatok kiépítésével,
a fejlesztési tervek megismeré-
sével teltek. Az elkövetkezõ idõ-
szak legfontosabb feladataként
emelte ki a Körös-szögi kistér-
ség felzárkóztatását a fejlettebb
régiók kistérségeihez.

Hodálik Pál, vidékfejlesztési
menedzser szintén tájékoztatta
munkájáról az ülésen megjelent

Kistérségi találkozó

Emelik a közös pénzalapot
A Körös-szögi Kistérségi Területfejlesztési Önkormányza-
ti Társulás idei elsõ ülését január 30-án tartotta a szarvasi
Polgármesteri Hivatalban.

polgármestereket, majd a társu-
lási megállapodás egyik � pénz-
ügyi vonatkozású � pontjának
megváltoztatásáról döntöttek a
jelenlévõk. Nevezetesen a közös
pénzalap összegének megeme-
lésérõl. Eddig ugyanis a telepü-
lések minden lakosuk után egy
forintot fizettek be a közös
pénzalapba. A most született
döntés értelmében � amennyi-
ben azt az érintett önkormány-
zatok képviselõ testületei is elfo-
gadják �, ezután lakosonként
50 forintot fizetnek majd be. Az
így létrehozandó pénzalap tény-
leges segítséget jelenthet majd
például egy-egy pályázat önere-

jének biztosításánál is.
A Társulás tagjai megerõsítet-

ték elnöki tisztségében Babák
Mihályt, Szarvas város polgár-
mesterét, alelnökké pedig ismé-
telten a  békésszentandrási pol-
gármestert, Sinka Józsefet vá-
lasztották. A felügyelõ bizottság
tagjait is megválasztották, õk a
következõk: Beregszászi István
(Kondoros nagyközség alpol-
gármestere), Frankó János (Csa-
bacsüd Nagyközség polgármes-
tere), valamint Kozák Imréné,
akit a megyei önkormányzat de-
legált a bizottságba.

Elfogadták az ülésen a Körös-
szögi Kistérségi Területfejleszté-
si Társulás 2003. évi munka-
tervét, s döntöttek arról is, hogy
pályázatot nyújtanak be a Nem-
zeti Területfejlesztési Hivatal ál-
tal kiírt kistérségi koordinációs
Program megvalósítására. Ezen
a pályázaton maximum 5 millió
forintos, mûködési jellegû, köz-
ponti költségvetési támogatás
nyerhetõ.

A találkozó egyik fontos � a
lakosságot is érintõ � döntése
volt, hogy a jövõben Babos
Lászlóné kistérségi és Hodálik
Pál vidékfejlesztési menedzser
is rendszeresen tart majd fogadó-
órákat a kistérség valamennyi
társult településén.

  L.J.

Az egyesület vezetõje, Tusjak
Tamás, a múlt héten pénteken, a
polgármesteri hivatal tanácsko-
zó termében köszöntötte a het-
ven fõs tagságot, az ötvenöt fel-
nõtt és tizenöt ifjú polgárõrt,
majd megtartotta beszámolóját.
Ebbõl kiderült, hogy a polgár-
õrök a 2002. év 283 napján
4324 óra szolgálatot teljesítet-
tek. A legtöbb szolgálatot (53
alkalommal 211,5 órát) Prje-
vara Zsolt teljesítette. A beszá-
moló kitért arra is, hogy a szol-
gálatok megelõzõ járõrözésbõl,
iskolai rendezvények (diszkó,
ballagások, Sárgulás) biztosítá-
sából, lakossági kérések (teme-
tés, kórházi ápolás, üdülés ide-
jén járõrözés) teljesítésébõl, kü-
lön megállapodás alapján a pos-
ta épületének fokozott figyelésé-
bõl, valamint a rendõrséggel
közösen szervezett szolgálatok-
ból álltak. A rendõrséggel közö-
sen � az elõbbieken túlmenõen
� a közlekedési akciókban vet-
tek részt a polgárõrök, hatósági
tanúk voltak, ha kellett,  és
segíséget nyújtottak speciális
bûncselekmények elkövetõinek
elfogási kísérletében. Az elmúlt
esztendõ eredményeirõl szólva
hatékonynak és megelõzésben
kimutathatónak nevezte Tusjak

Új eljárás
Rendkívûli testületi ülést tar-

tottak a szarvasi képviselõk a
múlt héten, melynek egyetlen
napirendi pontja a Mangol-zug
csapadékvíz-elvezetõ rendsze-
rének közbeszerzési eljárása-
ként a beérkezett ajánlatok érté-
kelése, a kivitelezõ kiválasztása
volt.

Amint arról Mihaleczné Ko-
vács Mária jegyzõ lapunk érdek-
lõdésére beszámolt, végül ered-
ménytelenné nyilvánították a
közbeszerzési eljárást. A bo-
nyolító ugyanis mind a tizenöt
pályamunkáról úgy nyilatko-
zott: nem felel meg a pályázati
kiírásnak.

Így már a második közbeszer-
zési eljárás is eredménytelenül
zárult � amint arról korábban
írtunk, az elsõ eljárásban az
ajánlattévõk a rendelkezésre
állónál nagyobb összegért vállal-
ták volna a munkát �, követke-
zik a harmadik közbeszerzési
eljárás a Mangol csapadékvíz-
elvezetõ rendszerének kiépíté-
sére.

Tíz éve a bûnmegelõzés szolgálatában

Ünnepi polgárõr közgyûlés
Ezévi beszámoló és tisztújító közgyûlését ünnepi külsõsé-
gek között rendezte a Szarvasi Polgárõr Egyesület, hiszen
jogelõdje, a Szarvasi Önvédelmi Egyesület 1993. január 14-
én alakult meg, így tíz esztendõ óta végzi a tagság alapsza-
bályban rögzített, önként vállalt feladatát: a közrend és
közbiztonság védelmét, a bûncselekmények és balesetek
megelõzését.

Tamás a polgárõrök munkáját,
akkor is, ha az eredmények mé-
rése, a rendõrségnek adott jelzé-
sek hatékonyságának regisztrá-
lása bonyolult feladat. Az egye-
sület tagjai részt vettek az Orszá-
gos Polgárõr Napon, a Megyei
Polgárõr Napon, az ifjú polgár-
õrök találkozóján megyénket
képviselõ szarvasi csapat is szép
eredményt ért el, második he-
lyen végzett a megyék versenyé-
ben. A megyei fõkapitány a pol-
gárõr nap alkalmából jutalom-
ban részesítette Doba János szar-
vasi polgárõrt.

Pénzügyi dolgokat is részlete-
zett a beszámoló, eszerint 1 mil-
lió 209 ezer forint bevétele és
908 ezer forint kiadása volt a
polgárõrségnek. A bevételek
között az önkormányzat 500
ezer forintos, a cégek 400 ezres
támogatása és a jövedelemadó
egy százalékos támogatásokból
befolyt 143 ezer forint volt a je-
lentõsebb tétel. A kiadások kö-
zött üzemanyagra fordítottak
324 ezer forintot, saját gépkocsi
használatára 110 ezret, a köny-
velés 96 ezerbe, a biztosítási dí-
jak 83 ezerbe kerültek. A pénz-
maradványra is vannak hosz-
szabb távú terveik, szeretnének
saját irodát kialakítani, illetve a

ruházati ellátásban tovább fej-
lõdni.

Nem hallgatta el a gondokat,
problémákat sem a beszámoló.
Ezek között volt a rendõrséggel
egyébként jó kapcsolat erõsíté-
se, az intézkedések hatékonysá-
gának növelésére, a közterület
felügyelõvel partneri kapcsolat
kialakítása, a megyei  szövetség-
gel � Debreceni József volt me-
gyei elnök elhunyta óta � meg-
romlott kapcsolat javítása, nem
utolsó sorban a lakosság köré-
ben kifejthetõ propaganda erõsí-
tése, további tagok felvétele és
az ifjú polgárõrök képzése.

Végezetül a beszámoló kitért
arra, hogy a Szarvasi Polgárõr
Egyesület a közhasznúság szelle-
mében, nyereség és vagyonszer-
zési cél nélkül dolgozott, s dol-
gozik tovább. A mûködés anya-
gi hátterét a szarvasi képviselõ-
testület, a támogató gazdasági
társaságok, a lakosság és a tagdí-
jak biztosítják. Együttmûködési
megállapodás kötöttek a szarva-
si polgárõrök a rendõrségen
kívûl, az Orosházi Határõr Igaz-
gatósággal és Szarvas Város Kép-
viselõtestületével, ez utóbbi je-
lentõs eredményeként egy Opel
Astra gépkocsit kaptak haszná-
latra a szarvasi polgárõrök.

Az ünnepi közgyûlés után,
ünnepi vacsorával is megemlé-
kezik a Szarvasi Polgárõr Egyesü-
let fennállásának 10. évfordulójá-
ról, február 21-én, a gyermekélel-
mezés ebédlõjében.                T. L.

A kommunista diktatúra áldo-
zatainak napjára emlékezve, an-
nak mondanivalóját kissé kibõ-
vítve nyílt kiállítás a szarvasi
Tessedik Sámuel Múzeumban a
múlt héten csütörtökön.

A Kozák Ferenc által gyûjtött
és összeállított anyagot bemutat-
va Szenes János a Történelmi
Emlékút Közalapítvány kurató-
riumának elnöke elmondta,
hogy továbbment a gyûjtõ, s
nem csak a kommunista diktatú-
ra áldozatainak, de valamennyi
huszadik századi diktatúra áldo-
zatainak emléket állított. Felidé-
zik a múzeumban látható ké-

Áldozatok emlékére

Hajdan a taszári reptér építésén dolgoztak munkaszolgá-
latosként, most együtt emlékeztek: Kozák Ferenc, Palyó
János, Aszódi György

pek, iratanyagok a holokauszt,
az �56-os forradalom utáni meg-
torlások, a kényszerkitelepí-
tések, a szovjet Gulag áldozata-
inak emlékét. A közelmúlt törté-
nelmének szörnyû és fájdalmas
emlékeket hordozó lapjait Sze-
nes János a tanuló ifjúságnak is
ajánlotta okulásul, annál is in-
kább, mert Szarvasnak és körze-
tének történelméhez is sok ada-
lékkal, nevekkel, más informá-
ciókkal járul hozzá a diktatúrák
áldozatainak emléket állító kiál-
lítás. A tárlat március közepéig
látható a szarvasi Tessedik Sá-
muel Múzeumban.

� Mennyiben változik az épület
külsõ képe a mostanihoz képest?

� A legszembetûnõbb külsõ vál-
tozás talán az lesz, hogy a Szabad-
ság utca felõl is lesz egy bejárata
az épületnek. A fõbejárat tovább-
ra is a jelenlegi helyen, az Árpád u.
sarkán marad. A Szabadság u. fe-
lõl az épület közepe táján, a ko-
rábbi óvoda helyén felépül egy
400 ember befogadására alkal-
mas, galériás aula, ennek lesz kü-
lön bejárata, melyet azonban csak
az aulában megtartott rendezvé-
nyek alkalmával használunk
majd. Az iskolaépület a Szabadság
utcán �kijön� a járda vonaláig, te-
hát addig, ahol most a vaskorlát

Szlovák Iskola:
milyen volt, milyen lesz?

Közel két hónappal ezelõtt, 2002. december 12-én elkez-
dõdött a város közelmúltbeli történetének legnagyobb be-
ruházása: a Szlovák  Általános Iskola Óvoda és Diákotthon
bõvítése és felújítása. A beruházás értéke meghaladja a 700
millió forintot, a kivitelezést az Integrál Rt. szakemberei
végzik. Azt, hogy a munkák elkezdõdtek, mindannyian ész-
lelhettük, hiszen a Rákóczi u. felõli épületrészt már lebon-
tották (ezt sokan nehezményezték is), s mire lapunk meg-
jelenik, talán már az egykori óvoda falainak bontása is meg-
kezdõdik. De vajon milyen lesz majd az új épület, milyen
iskola és óvoda fogadja szeptemberben a tanévnyitóra ér-
kezõ diákokat és szüleiket? Errõl kérdeztük Medvegy
Pálnét, az intézmény igazgató asszonyát.

van. Itt megszûnik ez a kis kert-
rész, s ennyivel szélesebb lesz az
iskola belsõ folyosója. Ez azért is
jó, mert így a szélesebb folyosón
a mozgáskorlátozottak közleke-
dése könnyebbé válik. Egyéb-
ként ugyancsak az õ közlekedé-
sük könnyítésére szolgáló rámpa
is épül majd a bejárat mellett.  Má-
sik jelentõs változás az lesz, hogy
a tetõtér egy részét beépítik. Az
épület külsõ képének kialakításá-
nál a tervezõk (és mindenki, aki
részt vett a beruházás elõkészíté-
sében) ügyeltek arra, hogy a ko-
rábbi stílusjegyek megmaradja-
nak.

Folytatás az 5. oldalon

Hirdetmény
Tájékoztatjuk

ügyfeleinket, hogy az

okmányirodában

technikai okok miatt

2003. február 14-én

nem lesz ügyfélfogadás!
Polgármesteri Hivatal

Mostmár az óvoda bontása következik, az idõjárás
azonban nem kedvez a kivitelezõnek


